
P r o t o k ó ł  nr XVIII/07 

z XVIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku,  
która odbyła się w dniu  28 grudnia 2007r.  

w sali Rajców Urzędu Miasta w Kłodzku 
 

Sesja  rozpoczęła  się o godz. 1010. 

 

1. Otwarcie XVIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 

Otwarcia  sesji   dokonał  Przewodniczący   Rady  Miejskiej  w  Kłodzku Pan 

Henryk Urbanowski  mówiąc: „Otwieram XVIII sesję Rady Miejskiej  w Kłodzku”.  

Pan Przewodniczący przywitał Burmistrza wraz z jego Zastępcą, radnych, kierowników  

i pracowników urzędu miasta, mieszkańców Kłodzka oraz wszystkich przybyłych na 

obrady XVIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

2. Stwierdzenie ważności sesji. 

Na podstawie listy obecności  Przewodniczący stwierdził, iż w sesji bierze udział 20  

radnych, co stanowi wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Radny Pan Zdzisław Duda przybył o godz. 1040 wówczas stan rady wynosił 21 radnych. 

 

Następnie głos zabrał Zastępca Burmistrza Pan Witold Krzelowski, przedstawiając 

Panią Katarzynę Tracz, uczennicę II LO we Wrocławiu im. Karola Szymanowskiego, 

kłodzczankę, która chciałaby swoje umiejętności zaprezentować przed radnymi miasta 

Kłodzka. Występowała już z koncertami na terenie Austrii i w Niemczech.  

Pan Burmistrz zaproponował więc, aby XVIII sesję rozpoczęła Kasia Tracz, krótkim 

koncertem skrzypcowym. 

 

3. Wybór sekretarzy 

Przewodniczący Pan H. Urbanowski zaproponował na sekretarza sesji radną Panią 

Jolantę Kobak, innych propozycji nie zgłoszono. Rada 19 głosami „za”, przy jednym 

głosie „wstrzymującym się” poparła kandydaturę radnej, tym samym powołując ją na 

sekretarza obrad XVIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku.  

 

4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 

 Przewodniczący Rady Pan Henryk Urbanowski poinformował, iż wpłynęły dwa 

wnioski:” Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej oraz Komisji Zdrowia, 

Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki dot. wycofania z porządku obrad sesji punktu 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kłodzku przy 

ul. Kusocińskiego 2, druk nr 159. 



Innych wniosków do proponowanego porządku obrad sesji nie wniesiono, zatem Pan 

Przewodniczący poddał pod głosowanie wycofanie projektu uchwały w sprawie zmiany 

Statutu Ośrodka Sportu i Rekreacji w Kłodzku przy ul. Kusocińskiego 2, druk nr 159. 

Głosowanie: za – 20 jednogłośnie. Projekt uchwały wycofano. 

Głosowanie całego porządku obrad wraz z naniesioną poprawką: 

Głosowanie: za - 20 jednogłośnie. Porządek obrad został przyjęty i przedstawia się 

następująco: 

1. Otwarcie XVIII sesji Rady Miejskiej w Kłodzku. 
2. Stwierdzenie ważności sesji. 
3. Wybór sekretarzy sesji. 
4. Zatwierdzenie porządku obrad sesji. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami. 
6. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Kłodzku na 2008 rok. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

oraz warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia, nagród i zasad 
obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i zastępstwa doraźne  
dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych 
przez Gminę Miejską Kłodzko, druk nr 160. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Miejskiej 
Kłodzko na 2007 rok, druk nr 161. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetowych, których nie 
zrealizowane planowane kwoty, nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2007, druk nr 162. 

10. Interpelacje i zapytania radnych.  
11. Wnioski i oświadczenia radnych.  
12. Sprawy różne. 
13. Zakończenie sesji. 
 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac między sesjami (zał. nr 1). 

 Radny Pan Leszek Michalski poprosił o podanie kwoty dotacji w pkt 2 na str. 2  

oraz w pkt IX różne pkt 1 na str. 3.  

 Radny Pan Janusz Kocoń zapytał o umorzenia należności wynikających  

z nałożonych mandatów karnych, w bieżącym sprawozdaniu jest to kwota 200 zł 

natomiast cofając się do poprzednich sprawozdań burmistrza widać, iż  kwoty były 

znacznie wyższe. Pan radny prosi o wyjaśnienie tej kwestii, dlaczego umarza się 

wcześniej nałożone mandaty karne. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk po raz kolejny zapytała o to, dlaczego przy ul. 

Wiejskiej niektórzy mieszkańcy mają umowy najmu lokalu mieszkalnego, a nie lokalu 

socjalnego. Pani radna prosi o wyjaśnienie tej sprawy, bowiem Rada Miejska podjęła 

uchwałę, która określa adresy lokali socjalnych i przy ul. Wiejskiej nie ma lokali 

mieszkalnych. 

Odnośnie pytania radnego Pana Janusza Koconia wyjaśnień udzieliła Pani Elżbieta 

Kosicka – Kierownik Referatu Dochodów. Umorzenia z tytułu mandatów, które nakłada 

straż miejska, są to odpisy na kontach księgowych z powodu nieściągnięcia tych 

należności przez komornika skarbowego. Procedura jest taka, że jeśli ukarany nie zapłaci 
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dobrowolnie mandatu, służby finansowe przekazują te należności do ściągnięcia przez 

Urząd Skarbowy, jeśli komornicy skarbowi nie działają skutecznie z uwagi np. na to, że 

karani są zbyt biedni i nie mają możliwości zajęcia rzeczy ruchomych czy należności 

pieniężnych, wówczas przekazują dokumentację i na tej podstawie urząd dokonuje 

umorzeń z uwagi na nieskuteczną egzekucję. Mandaty przedawniają się  

z upływem 3 lat i aby na kontach nie pozostawały zaległości należy je odpisać.  

 Radny Pan Grzegorz Muskała uznał, iż takie postępowanie do końca nie jest 

słuszne bowiem w określony sposób deprecjonuje instytucję mandatu, który ma służyć 

do tego, aby utrzymać porządek. Kara jeśli jest słuszna, powinna dotyczyć zarówno 

bogatego jak i biednego. Jeśli natomiast biedny nie ma pieniędzy to jest możliwość 

odpracowania długu na rzecz miasta (tak się praktykuje np. w krajach europejskich). 

 Pani E. Kosicka wyjaśniła, iż procedura stanowi, iż urząd może oddać sprawę do 

egzekucji przymusowej - wówczas inicjatywę przejmuje komornik skarbowy. 

 W sprawie pytania radnej Pani Celiny Włodarczyk wyjaśnień udzieliła Pani 

Elżbieta Grzybek – Kierownik Referatu Mieszkaniowego. Poinformowała, iż na ul. 

Wiejskiej są jeszcze lokale mieszkalne, są to jednak zaszłości sprzed kilku, a nawet 

kilkunastu lat, były tam przydzielane mieszkania do remontu we własnym zakresie,  

a więc osobom, które miały wystarczające środki finansowe, aby przeprowadzić remont 

lokalu, a wiadomo, iż o lokal socjalny może ubiegać się osoba o niskich dochodach. Od 

kilku lat nie są tam przydzielane lokale mieszkalne tylko wyłącznie lokale socjalne. 

Osoby, które nie mają wyroków o eksmisję, a zajmują lokale mieszkalne mogą wystąpić 

do burmistrza o przekwalifikowanie zajmowanego mieszkania na lokal socjalny, po 

zbadaniu sytuacji finansowej wnioskodawcy, takie mieszkanie może być 

przekwalifikowane.  

 Radna Pani Celina Włodarczyk poprosiła o wyjaśnienie konkretnej sprawy,  

a mianowicie Pani Krystyny Górniak, która wraz z rodziną zajmuje lokal przy ul. Wiejskiej 

na którym ciąży zobowiązanie w wysokości 23 642zł 23 gr z tytułu niepłaconego czynszu 

– jak to się stało, że lokal socjalny spowodował tak wysokie zadłużenie czynszowe i za 

jaki okres jest to zadłużenie. 

 Pani E. Grzybek nie może podać za jaki okres jest zadłużenie bowiem informacje 

te posiada ZAMG. Pani  Górniak nie płaciła czynszu, bo uważała, że nie ma spełnionych 

odpowiednich warunków w tym lokalu, nie zamieszkiwała tam przez pewien czas ze 

względu na dzieci, których jest ich siedmioro obawiając się złego wpływu środowiska 

jakie panuje na ul. Wiejskiej.  

 Pan Burmistrz B. Szpytma dodał, iż w rejonie na ul. Wiejskiej są też lokale 

mieszkalne nie tylko socjalne, tak były zawierane umowy. Jeśli teraz są podstawy do 

przekwalifikowania to przy przenosinach określi się rzeczywisty stan. 
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 Pani Agnieszka Czuczwara – Skarbnik Gminy podała kwoty o jakie pytał radny 

Pan Leszek Michalski. Tak więc w odniesieniu do kwoty dofinansowania remontu elewacji 

budynku przy ul. Kościelnej 5 – wynosi ona 20 378 zł.  

 Odnośnie kwoty dot. wykonania nasadzeń ozdobnych przez firmę SKALNIAK 

informacja zostanie przekazana Panu radnemu na piśmie. 

Na tym zakończono dyskusję w punkcie Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kłodzka z prac 

między sesjami. 

 

6. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej w Kłodzku na 2008 rok (zał. nr 2). 

Pan Przewodniczący H. Urbanowski przedłożył radnym projekt planu pracy Rady 

Miejskiej w Kłodzku na 2008 rok wraz z terminami sesji. Radni nie wnieśli uwag do planu 

pracy rady, zatem Pan Przewodniczący poddał jego przyjęcie pod głosowanie. 

Głosowanie za – 20 jednogłośnie. 

Plan Pracy został przyjęty i przedstawia się następująco: 

24 Styczeń: 
1. Informacja o pracy Komisji stałych Rady Miejskiej w 2007 roku. 
2. Przyjęcie planu pracy Komisji stałych  Rady Miejskiej na rok 2008. 

28 Luty: 
1. Informacja o bieżącej realizacji zadań z wykazu wydatków niewygasających na 

2008 rok.  
27 Marzec: 

1. Analiza wykorzystania środków z Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych 2007 roku. 

24 Kwiecień:  
1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko za 2007 rok. 
2. Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej i Komisji Rewizyjnej dotycząca realizacji 

budżetu za 2007 rok. 
3. Absolutorium. 

29 Maj: 
1. Przygotowanie do sezonu turystycznego. 
2. Sprawozdanie o stanie bezrobocia w mieście. 

26 Czerwiec: 
1. Letni wypoczynek dzieci i młodzieży w miejscu zamieszkania i poza nim. 
2. Omówienie potrzeb miasta w zakresie budownictwa socjalnego. 

Lipiec: 
Urlop. 

28 Sierpień: 
1. Przygotowanie placówek oświatowych  do roku szkolnego 2008 – 2009. 
2. Informacja z wykonania budżetu Gminy Miejskiej Kłodzko za I półrocze 2008r. 

25 Wrzesień: 
1. Informacja o efektach dotychczasowej współpracy Kłodzka z miastami 

partnerskimi. 
2. Zabezpieczenie socjalne podopiecznych OPS, PCK, PKPS. 

30 Październik: 
1. Informacja o realizacji zadań inwestycyjnych w roku 2008. 
2. Ocena przygotowania służb komunalnych do okresu zimy. 
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27 Listopad: 
1. Uchwalenie podatków i opłat lokalnych na rok 2009. 
 

19 i 30 Grudzień: 
1. Przyjęcie planu pracy Rady Miejskiej na 2009 rok. 
2. Przyjęcie budżetu na 2009r.  

 

Ponadto Pan Przewodniczący zwrócił się z prośbą do Przewodniczących komisji stałych 

Rady Miejskiej, aby do 10 stycznia złożyli plany pracy komisji na 2008 rok.  

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

oraz warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia, nagród i zasad 

obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i zastępstwa doraźne  

dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych prowadzonych przez 

Gminę Miejską Kłodzko, druk nr 160 (zał. nr 3). 

 Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Polityki Gospodarczej radny Pan 

Eugeniusz Bednarczyk poinformował o pozytywnej opinii komisji do powyższego 

projektu uchwały. 

 Pozytywną opinię wydała również Komisja Edukacji i Kultury, przy czym 

przewodniczący komisji radny Pan Leszek Michalski nadmienił, iż powyższy projekt 

uchwały został uzgodniony ze związkami zawodowymi i uzyskał ich akceptację.  

Nikt z radnych nie wniósł zastrzeżeń do projektu uchwały znajdującego się na druku nr 

160. 

Przewodniczący Pan Henryk Urbanowski poddał pod głosowanie przyjęcie uchwały  

w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz warunki przyznawania 

dodatków do wynagrodzenia, nagród i zasad obliczania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i zastępstwa doraźne  dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Miejską Kłodzko. 

Głosowanie: za – 18, przeciw – 1, wstrzymało się – 0. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVIII/150/2007 (zał. nr 4). 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Miejskiej 

Kłodzko na 2007 rok, druk nr 161 (zał. nr 5). 

 Pan Przewodniczący poinformował, iż do biura Rady Miejskiej wpłynęła 

autopoprawka w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Miejskiej Kłodzko na rok 

2007 (zał. nr 6). 

 Radny Pan Eugeniusz Bednarczyk poinformował, iż Komisja Budżetu 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały znajdujący się na druku 161, natomiast  

o autopoprawce Komisję poinformowała Pani Skarbnik przekazując, iż wpłynie ona  na 
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sesję w związku z tym Pan E. Bednarczyk sugeruje, aby autopoprawkę poddać pod 

głosowanie całej Radzie. 

Nikt z radnych nie wniósł zastrzeżeń do autopoprawki Burmistrza Miasta Kłodzka, ani do 

uchwały znajdującej się na druku nr 161. 

Pan Przewodniczący poddał więc pod głosowanie przyjęcie autopoprawki.  

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. Autopoprawkę przyjęto. 

Przyjęcie uchwały znajdującej się na druku nr 161. 

Głosowanie: za – 19, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVIII/151/2007 (zał. nr 7). 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wydatków budżetowych, których nie 

zrealizowane planowane kwoty, nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2007, druk nr 162 (zał. nr 8). 

 Przewodniczący Pan H. Urbanowski poinformował, iż do powyższego projektu 

uchwały Pan Burmistrz przedstawił autopoprawkę (zał. nr 9). 

 Przewodniczący Komisji Budżetu Pan Eugeniusz Bednarczyk poinformował, iż 

członkowie komisji pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały znajdujący się na druku nr 

162 oraz zawnioskowali o wpisanie w § 1 kwoty 1 490 852 zł, tak więc autopoprawka 

burmistrza uwzględnia wniosek komisji.  

Radni nie wnieśli uwag do przedstawionych propozycji, zatem Pan Przewodniczący 

poddał pod głosowanie autopoprawkę Burmistrza Miasta Kłodzka. 

Głosowanie: za – 21, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Autopoprawkę przyjęto.  

Następnie głosowano przyjęcie uchwały znajdującej się na druku nr 162 wraz z wcześniej 

przyjętą autopoprawką. 

Uchwała została podjęta i otrzymała nr XVIII/152/2007 (zał. nr 10). 

 

10. Interpelacje i zapytania radnych.  

 Radny Pan Tadeusz Kmiecik przedstawił następującą interpelację. 

 Mieszkańcy Kłodzka oczekują od miejscowych władz gwarancji bezpieczeństwa na 

drogach i chodnikach miasta. 

A przekonani, że nie wszystko można zrobić od razu, dopytują o sprawy najważniejsze.  

Pytają o wizję organizacji ruchu pojazdów w aspekcie wciąż przemieszczającego się ciężkiego 

taboru wywołującego wstrząsy i drgania budynków, które powodują pęknięcia ścian i sufitów 

zagrażając ich zawaleniem. Ponadto hałas i rumor samochodów zakłóca spokój mieszkańców ulic 

Warty, Podgrodzie, Korfantego, Połabskiej, Lutyckiej, Łużyckiej, Witosa i Mickiewicza. Trwająca 

trauma jest nie do zniesienia.  

 Na skrzyżowaniach stoją kilometrowe kolejki samochodów, a zatory na drogach 

wpisały się już na stałe do kłodzkiego krajobrazu. Przecież ten niesamowity przepływ aut 
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stwarza realne zagrożenie dla zdrowia i życia mieszkańców. Szczególnie duże zagrożenie 

lokuje się wokół ronda styku ulic Mickiewicza i Wyspiańskiego. Tu nastąpiło wiele 

groźnych wypadków. Wiele osób straciło życie. Rondo stało się już przysłowiowym tyglem 

ludzkich nieszczęść. Dlatego mieszkańcy solidarnie wołają o poprawę organizacji ruchu 

przez doprowadzenie do budowy obwodnicy drogowej.  

Idąc tym tokiem działania wysłano już dziesiątki apeli i petycji do GDDKiA, 

Wojewody i Posłów Ziemi Kłodzkiej. Niestety, DG w odpowiedzi poprawiła oświetlenie  

i oznakowanie ulicy Mickiewicza, co przyjęto jako kosmetykę, a nie załatwienie tematu. 

 Nie otrzymując oczekiwanej satysfakcji nagłośniono problem w środkach 

masowego przekazu w tym prasie, radiu i telewizji. Nie zależnie od tego podjęto 

zaostrzone formy protestu w tym blokady feralnego ronda. 

 Panuje przekonanie, że tylko długofalowe radykalne formy protestu, kłodzkiej 

społeczności zwrócą uwagę decydentów co doprowadzi do budowy obwodnicy drogowej. 

Uważa się, iż Urząd i Rada Miasta mające legitymacje prawną powinny wspierać te 

działania. Tymczasem na pikiecie w dniu 29.11.07r. Radę Miasta reprezentowało zaledwie 

kilka osób, a przecież obowiązuje nas pewna motywacja solidarności. Mieszkańcy przyjęli 

ten fakt z dużym niepokojem. Bo kto ma bronić interesu mieszkańców jak nie Radni Rady 

Miasta. 

 Wysoka Rado, jeżeli zamierzamy osiągnąć wyznaczony cel to należy stanąć 

murem w jednym szeregu z mieszkańcami miasta i drążyć podjęty temat do zwycięskiego 

końca. Dla nadania nowej jakości naszym działaniom w pikiecie powinno wziąć udział nie 

kilkudziesięciu lecz kilkuset mieszkańców miasta. Żeby grzech zaniedbania nie leżał po 

naszej stronie to o budowie obwodnicy trzeba ciągle mówić i hasło budowy nagłaśniać, 

aby na stałe zagościło w GDDKiA.  

 Reasumując chcę zapytać Pana Burmistrza czy mieszkańcy mogą nadal liczyć na 

wsparcie budowy obwodnicy w aspekcie alternatywnego zamiaru ustawienia parkingu 

„szykany” przy ul. Mickiewicza i czy budowa parkingu nie oddali budowy obwodnicy? 

 
 Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń przypomniał, iż na poprzedniej sesji 

prosił o dokumenty w sprawie dostarczenia usług internetowych do urzędu miasta 

Kłodzka, Pan radny jeszcze ich nie otrzymał, pyta więc Pana Sekretarza czy je dostanie, 

czy też powinien zwrócić się z tą prośbą na piśmie.  

 Radny Pan Leszek Michalski poinformował, iż w listopadzie br. Komisja Edukacji 

i Kultury swoje posiedzenie poświęciła funkcjonowaniu Powiatowej i Miejskiej Biblioteki 

Publicznej w Kłodzku. Zwiedzono pomieszczenia biblioteki i stwierdzono, iż stan, jeśli 

chodzi o wyposażenie, jest dosyć przyzwoity natomiast ciasnota powoduje, że  

perspektywy rozwojowe tej naszej instytucji kultury są bardzo utrudnione, a wręcz 

niemożliwe. Również na posiedzeniu tej komisji usłyszano informację, że istnieje pomysł 
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przeniesienia biblioteki do innej siedziby tj. budynku byłego liceum medycznego przy ul. 

Łukasińskiego. Pan radny pyta czy nadal to pozostaje w sferze pomysłów czy zapadły już 

jakieś konkretne decyzje, a jeżeli nie to czy zapadną i jaki będzie dalszy los siedziby 

naszej biblioteki.  

 Radny Pan Janusz Kocoń zwrócił się zapytaniem do Pana Przewodniczącego  

w temacie oświadczeń lustracyjnych, otrzymał bowiem pismo od Wojewody wzywające 

do złożenia oświadczenia lustracyjnego, a Pan radny już takie składał w ubiegłym roku. 

W związku z tym nie bardzo rozumie dlaczego ma składać kolejne, jeśli poprzednie jest 

nieważne lub niepotrzebne to Pan radny prosi, aby Przewodniczący wystąpił do organu 

wojewódzkiego, aby zwrócono poprzednie oświadczenia wówczas Pan radny uzna, że 

musi wypełnić kolejne.  

 Radny Pan Zdzisław Duda zapytał czy już definitywnie zawarto umowę na usługi 

internetowe z firmą Dialog czy dopiero są prowadzone negocjacje. 

 

Pan Burmistrz Bogusław Szpytma rozpoczął udzielanie odpowiedzi na zadane powyżej 

pytania i interpelacje radnych. 

Otóż w odniesieniu do obwodnicy Kłodzka, Pan Burmistrz  przed sesją podpisał wspólny 

dokument, który firmuje starostwo powiatowe, a podpisuje je większość wójtów  

i burmistrzów powiatu kłodzkiego, jest to petycja do ministra infrastruktury. Wycofano 

się z projektu obwodnicy krótszej wschodniej, ponieważ nie chciano, aby była traktowana 

jako alternatywa, która mogłaby przedłużyć prace nad poprzednią obwodnicą. Pan 

Burmistrz uważa, że propozycja krótszej obwodnicy nieco przyspieszyła prace czy też 

zwróciła uwagę Dyrekcji Krajowej Dróg i Autostrad na to, że obwodnica dłuższa ma 

większe szanse powstania. Z okręgu wyborczego wałbrzyskiego jest wielu 

parlamentarzystów i właśnie ten lobbing powinien miastu pomóc. 

Pytanie czy parking nie spowoduje pewnego uspokojenia – to jest ważne stwierdza pan 

Burmistrz ponieważ rzeczywiście psychologicznie może nastać taki efekt, że dyrekcja czy 

też minister stwierdzi, że poprawiło się bezpieczeństwo i obwodnica może powstać 

później. Nie mniej jednak na szali należy zważyć bezpieczeństwo jako proces 

długofalowy, tak więc z obwodnicy miasto nie rezygnuje i wszelkie działania będą się 

nasilały.  

Pan Burmistrz popiera, aby jednym frontem wspierać inicjatywę budowy obwodnicy 

nawet w sytuacji kiedy trzeba będzie doprowadzić do drastycznych akcji.  

 Odnośnie zapytania radnego Pana Leszka Michalskiego dotyczącego biblioteki, 

Pan Burmistrz potwierdził, iż koncepcja ta funkcjonuje, natomiast Pan Burmistrz chciał 

połączyć wykorzystanie tej szkoły, bowiem biblioteka nie zajmie całego budynku  

w związku z tym temat się przedłuża. Jest pomysł na zorganizowanie pewnej działalności 

edukacyjnej, trwają prace nad projektem polegającym na dokształcaniu bezrobotnych 
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miało by się to odbywać właśnie w budynku przy ul. Łukasińskiego. Pan Burmistrz 

przewiduje, iż przeniesienie biblioteki mogłoby nastąpić pod koniec roku 2008 bądź na 

początku 2009.  

 Sekretarz Gminy Pan Tomasz Chmielowski odniósł się do pytań w sprawie usług 

internetowych. Odnośnie dostarczenia dokumentów, o które prosił Pan 

Wiceprzewodniczący Awiżeń Pan Sekretarz przyznał, iż mogło nastąpią małe zaniedbanie 

ze strony Pana Sekretarza - panowie nie spotkali się, mógł też Pan Sekretarz pójść na 

łatwiznę i zostawić dokumentację w biurze jednak będąc kilka razy nie zastał Pana 

radnego, ponadto od ostatniej sesji upłynęło tylko 3 dni robocze i był to czas 

przedświąteczny. Pan Sekretarz obiecał, iż  w najbliższym, możliwym terminie dojdzie do 

spotkania i wszystko zostanie wyjaśnione, nie ma więc potrzeby występowania z pismem 

w tej sprawie. Co do kwestii umowy – jest ona podpisana dlatego, że firma złożyła 

korzystniejszą ofertę dla urzędu.  

 Radny Pan Zdzisław Duda zapytał o to, kiedy był ogłoszony konkurs, bowiem 

przeglądając BIP nie zauważył ogłoszenia. 

 Pan Sekretarz wyjaśnił, iż nie było wymogu ogłaszania konkursu, miało miejsce 

badanie rynku, wszystko odbyło się zgodnie z prawem. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń rozumie, że było mało czasu od 

poprzedniej sesji, prosi zatem o kopie umowy i ofert które były. Jeśli Panowie się nie 

spotkają prosi Pan Wiceprzewodniczący o pozostawienie dokumentów w przegródce 

radnego. 

 Przewodniczący Pan H. Urbanowski udzielając odpowiedzi na pytanie radnego 

Pana Janusza Koconia wyjaśnił, iż ponowne wymaganie oświadczeń lustracyjnych jest 

decyzją Wojewody. Zmieniła się ustawa, podstawa prawna oraz wzory druków, stąd 

obowiązek złożenia ponownego oświadczenia. Jeśli Pan radny zwróci się o zwrot 

poprzedniego oświadczenia wówczas powinien je otrzymać od Wojewody. 

 Wiceprzewodniczący Pan Maciej Awiżeń potwierdził, iż zmieniły się wzory druków 

oświadczeń lustracyjnych, na złożenie takiego dokumentu radni mają 3 miesiące, 

natomiast poprzednie oświadczenie Wojewoda powinien zwrócić. Te sprawy każdy radny 

załatwia indywidualnie, nie za pośrednictwem Przewodniczącego.  

    

11. Wnioski i oświadczenia radnych.  

 Pan Przewodniczący H. Urbanowski poinformował, iż  wpłynął wniosek Komisji 

Zdrowia, Pomocy Społecznej, Sportu i Turystyki podjęty na posiedzeniu w dniu 21 

grudnia 2007 r.  w formie opinii, o następującej treści: 

Komisja Zdrowia, Pomocy Społecznej Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Kłodzku po 

zapoznaniu się z projektem uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego p.n. „Planowane zmiany  

w strukturze ochrony zdrowia w powiecie kłodzkim”, pismem kierownika referatu Zdrowia 
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i Polityki Społecznej Starostwa Powiatowego w Kłodzku Pani Małgorzaty Felcenloben oraz 

wysłuchaniu omówienia sprawy przez dyrektora SP ZOZ w Kłodzku Pana Aleksandra 

Niedzielskiego, wydaje pozytywną opinię do przedłożonego projektu uchwały. 

Jednocześnie Komisja wnosi do Zarządu Powiatu  Kłodzkiego o prowadzenie prac 

związanych z przejęciem przez Powiat Kłodzki SCM w Polanicy Zdroju w możliwie krótkim 

terminie, aby zapobiec powstawaniu kolejnych długów z tyt. funkcjonowania SCM. 

 Radna Pani Danuta Kołt poprosiła o wyjaśnienie pewnej kwestii, bowiem Rada 

Powiatu Kłodzkiego podjęła wcześniej uchwałę w której określiła, iż radni powiatowi nie 

chcą SCM w Polanicy Zdrój, w przedłożonym projekcie uchwały stanowisko jest 

przeciwne.  

 Radny Pan Stanisław Ferenc wyjaśnił, iż Rada Miasta Kłodzka ma wyrazić opinię 

do planów restrukturyzacji w strukturze ochrony zdrowia w powiecie kłodzkim. Powiat nie 

przejmie szpitala z zaległościami finansowymi, muszą być spełnione pewne, wymierne 

warunki, aby ten szpital przejąć. 

 Radna Pani Celina Włodarczyk dodała, iż projekt uchwały, który przedłożono 

Komisji do zaopiniowania miał być głosowany na sesji grudniowej, jednak sprawą Rada 

Powiatu będzie się zajmowała w miesiącu styczniu o czym poinformowała Kierownik 

Wydziału Zdrowia i Pan Niedzielski. Wyjaśniono członkom komisji, iż uchwała którą rada 

powiatu podjęła w miesiącu październiku mówiąca o nie przejmowaniu SCM w Polanicy 

Zdroju była konieczna i obowiązuje, jednak nastąpiły pewne okoliczności, zmieniły się 

władze na szczeblu centralnym a przez co nastąpiły korzystniejsze  relacje w tej sprawie. 

Ponadto jak najszybsze przejęcie SCM w Polanicy przez Powiat zapobiegnie powstawaniu 

kolejnych długów. Placówka zarządzana jest środkami ministerialnymi, pobiera tak samo 

jak powiatowa służba zdrowia środki z NFZ, usługi i oddziały są dublowane – co jest 

niekorzystne dla usług zdrowotnych na naszym terenie - stwierdza Pani radna. 

Więcej głosów w dyskusji nie stwierdzono. 

Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie wydanie pozytywnej opinii do 

przedłożonego projektu uchwały Rady Powiatu Kłodzkiego pn. „Planowane  

zmiany w strukturze ochrony zdrowia w powiecie kłodzkim”.  

Głosowanie: za – 15, przeciw – 2, wstrzymało się – 3.  

Pan Przewodniczący stwierdził, iż Rada Miejska w Kłodzku wydała opinię pozytywną. 

 Radny Pan Adam Kwas w nawiązaniu do wystąpienia  radnego Pana T.Kmiecika  

i Pana Burmistrza w sprawie budowy obwodnicy wnosi i jednocześnie prosi  

o zastanowienie się nad możliwością rozwiązań urbanistycznych i planistycznych tudzież 

inwestycyjnych w zakresie naszych możliwości gminnych, a szczególnie jeśli chodzi  

o drogi miejskie. Ten wniosek Pan radny ponowi jeżeli będzie wzięty pod uwagę,  

należałoby również wykazać się aktywnością jeśli chodzi o nasze możliwości wewnętrzne, 

przeznaczyć odpowiednie środki na przeplanowanie układu komunikacyjnego miasta 

 10



zwłaszcza jeśli chodzi o komunikację wewnętrzną, można też zrewidować plany 

zagospodarowania przestrzennego pod kątem zaplanowania nowych dróg miejskich  

i sfinansować budowę dróg niezbędnych dla rozwoju miasta z budżetu miasta  

i z funduszy miejskich. W odpowiedzi na zarzuty, iż nie uczestniczono w demonstracji, 

Pan radny uważa, że miejsce burmistrza, radnego i administracji samorządowej jest przy 

stole i skutecznej radzie oraz przy skutecznym rozwiązywaniu systemowym wszelkich 

problemów, chodzenie na demonstracje jest objawem pewnej bezsilności.   

 Radny Pan Zdzisław Duda z  upoważnienia Komisji Spraw Obywatelskich  

i Porządku Publicznego wyróżnił funkcjonariuszy Straży Miejskiej: Pana Piotra 

Występskiego, Panią Bożenę Fara i Pana Leszka Łoś za działania na rzecz poprawy 

bezpieczeństwa w mieście. 

 Radny Pan Stanisław Ferenc powrócił do sprawy zmiany nazwy ulicy Objazdowej 

na ul. Orląt Lwowskich. Pan radny rozumie, że zmiana nazwy całej ulicy byłaby bardzo 

kosztowna, nie mniej jednak zmiana jej części tj. od cmentarza do elektrociepłowni nie 

wiąże się ze znacznymi kosztami.  

Przewodniczący Pan H. Urbanowski dodał, iż z taką inicjatywą wystąpił Pan Mietliński  

z Klubu Inicjatyw Młodzieży.  

W tym temacie wywiązała się krótka dyskusja w rezultacie której uznano, iż do tematu 

powróci się w przyszłym roku z konkretnym wskazaniem odcinka drogi, której nada się 

nazwę ul. Orląt Lwowskich. 

 
12. Sprawy różne. 
 
Nikt z radnych nie zabrał głosu w punkcie sprawy różne. 
 

13. Zakończenie sesji. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Pan 

Henryk Urbanowski zamknął XVIII sesję Rady Miejskiej mówiąc: „Zamykam XVIII 

sesję Rady Miejskiej w Kłodzku”.  

 
Zakończenie sesji nastąpiło o godz. 1230  (1010 – 1230). 
Czas trwania sesji  2  godz. 20 min. 
 
 
Protokół sporządziła:  

Barbara Gargasz 

   

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kłodzku 
 
            Henryk Urbanowski 
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